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ACTA DE L’AUDIÈNCIA PÚBLICA 
 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm.: 5 
Data: 28 de novembre de 2016 
Caràcter: ordinari  
Horari: de 19.25 h a 20.35 h 
Lloc: Casal de Barri Pirineu 
 
Assistents 
 
Vicepresident 
Raül Barahona i Ferré (GMERC-AM)  
 
Regidora del Consell 
Mercedes Vidal Lago (GMBComú-E) 
 
Conseller tècnic 
Pau Gonzàlez Val (GMDBComú-E) 
 
Gerent 
Eduard Vicente Gómez 
 
Cap del Departament de Comunicació 
Joan Carles Bonaga Sebastián 

Consellers i conselleres 
Maite Fandos Payà, regidora adscrita (GMDCiU) 
Joan Cela Ollé (GMDBComú-E) 
Fernando Marín Blanco (GMDBComú-E) 
Carolina Porta Pacín (GDMBComú-E) 
Elena Tarifa Herrero (GMDBComú-E) 
Víctor Valls Andrés (GMDBComú-E) 
Pau González Val (GMDBComú-E) 
Roser Nogués Alonso (GMDCiU) 
Albert Pérez Garro (GMDCiU) 
Gonzalo Puelles García (GMDCiU) 
Nicolás Ortiz Cuevas (GMDC’s) 
Raül Barahona Ferré (GMDERC-AM) 
Xavi Reig Robledo (GMDERC-AM) 
Núria Carmona Cardoso (GMDPSC-CP) 
Núria Galán Orriols (GMDPSC-CP) 
Manuel Conde García (GMDPPC) 
Carlos Torrubiano Blanco (GMDPPC) 
 
Excusen la seva absència 
Jaume Collboni Cuadrado, president 
Mercedes Vidal Lago, regidora del Districte 
Susanna Porcar Portela (GMDCiU) 
Julia Calonge Coch (GMDC’s) 
Ariadna Gàlvez Rifà (GMDCUP-PA) 
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Desenvolupament de la sessió 
 
El vicepresident obre la sessió i dóna la benvinguda als assistents. Excusa l’absència 
del president del Districte, el senyor Jaume Collboni, que no ha pogut venir per 
problemes d’agenda, i comenta que la regidora del Districte arribarà durant la sessió. 

El senyor Francisco Barrios, en nom propi, parla del bus V15 i recorda que, en el pla 
antic, era la línia 17, sobre la qual es va realitzar una enquesta i es va fer palesa la 
necessitat que arribés fins a la Vall d’Hebron. Comenta que després de molt de diàleg 
entre els veïns i la regidora Francina Vila, es va acordar que el bus arribés fins a la Vall 
d’Hebron, i es queixa que el nou V15 no faci cas d’aquest pacte, per la qual cosa 
demana al govern que ho revisi i li entrega un document que recull més de dues mil 
firmes de petició. 

La senyora Alícia Palau, en nom de Guinardó Vol Espais i l’Associació de Veïns Joan 
Maragall del Guinardó, sol·licita que s’obrin els espais de joc del carrer Varsòvia, 
Gènova i Verge de Montserrat. Fa saber que estan dividits en dues terrasses i que la 
clau la té el club Martinenc, i apunta que només es fan servir per part del club esportiu 
i per part de l’escola Montserrat, amb la qual cosa es fa en horari escolar i algunes 
tardes de dilluns a divendres. Manifesta la seva voluntat perquè s’obri per tothom que 
vulgui fer-lo servir i també perquè creu que així els nens no es colarien els caps de 
setmana per jugar-hi. A més, també pensa que és una manera de socialitzar 
mitjançant l’esport.  

El senyor Leopold Magriñà Torné, en nom de Guinardó Vol Espais, retreu que el 
Districte no es prengui com un tema prioritari l’economia cooperativa, social i solidària, 
ja que amb prou feines apareix mencionada en les presentacions d’activitat o en els 
pressupostos del Districte. Pensa que es podrien dur a terme moltes actuacions, com 
per exemple a l’hora de fer contractació pública, licitacions i, també, pensant en la 
despesa energètica innecessària. 

El senyor Christian Arbós Genera, en nom de Solidaritat Catalana per la 
Independència, es queixa per l’absència del president del Districte en l’acte i demana 
que se li faci un toc d’atenció al respecte. 

Parla dels pressupostos i destaca que, segons el Ministeri d’Hisenda espanyol, 
compten amb un 11% menys en partides socials que els pressupostos de l’any 
anterior, per la qual cosa pensa que no es poden aprovar. A més, retreu que no 
comptin amb consens polític ni tampoc veïnal, i es queixa del fet que el govern s’aculli 
a una trampa legal per tirar-los endavant. 

D’altra banda, mostra la seva satisfacció pel pla de la Font del Gos, que qualifica de 
raonable i al qual dóna el seu suport. Ara bé, demana que es prioritzin determinades 
obres, com per exemple el soterrament de la via elèctrica o l’arribada del bus 185 a 
l’interior del barri, ja que és una de les peticions més fortes i reclamades per part dels 
veïns. 

Pel que fa a la plaça Botticelli, demana més informació sobre les obres i els 
arranjaments que s’hi estan fent, i respecte a Can Garcini, manifesta el suport del seu 
grup a l’acció que està duent a terme el govern. 
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En darrer lloc, parla de la ronda de Dalt i retreu al govern que s’excusin amb el tema 
del cobriment tot dient que és una obra faraònica i molt cara perquè creu que també ho 
és el projecte del tramvia que passa per la Diagonal. Pensa que aquesta manera de 
fer reflecteix que el govern no està interessat en els veïns d’Horta i sí que ho està en 
els veïns de les millors zones de Barcelona, cosa que critica d’electoralisme. 

El senyor Lluís Cairell Tortosa, en nom de l’Associació de Veïns de la Teixonera, 
recorda que el juliol del 2014, els veïns de la Teixonera van fer tota una sèrie de 
mobilitzacions en les quals demanaven que les quatre parades que tenia el bus 17 no 
se suprimissin amb el canvi de línia V15. Destaca que van ser unes mobilitzacions 
fortes perquè les van protagonitzar els veïns del carrer Cortada que, per la seva 
condició de persones malaltes o amb alguna discapacitat, necessiten anar sovint a 
l’Hospital de la Vall d’Hebron amb el bus. 

Per aquest motiu, demana una reunió urgent amb la regidora del Districte per tractar el 
recorregut del V15 i recorda que ja se’n va fer una durant el mandat anterior però que, 
pel resultat de la xarxa actual, ha comprovat que no ha servit de res. 

Tot seguit, demana a l’Ajuntament que, com a ens municipal que està a prop de la 
ciutadania, faci complir la llei de la pobresa energètica i eviti que ningú no mori cremat. 
Pensa que és també responsable de vigilar les persones amb aquest tipus de 
necessitats i critica els polítics que, quan acaben la seva carrera política, fan ús de les 
portes giratòries per anar als consells o patronats d’aquest tipus d’empreses. 

Després, es queixa de la finalització de les obres d’una placeta que s’ha fet al barri de 
la Teixonera perquè diu que no permet que les persones amb discapacitat hi puguin 
accedir, amb la qual cosa creu que no compleix amb el que l’Ajuntament defensa i 
predica. 

Seguidament, parla dels 70 o 80 milions que han sobrat a l’Ajuntament en el darrer 
exercici i es queixa que sigui així i que, alhora, parlin de la seva preocupació per la 
pobresa infantil, familiar, energètica o de qualsevol altre tipus. 

En darrer lloc, es queixa dels privilegis dels que compta la classe política en termes 
generals i demana al govern que faci una participació amb els veïns que sigui 
vertadera i real, i no només es tracti d’informar. 

La senyora Ana G. Neira, en nom propi, mostra el seu acord amb les intervencions del 
senyor Cairell i del senyor Barrios, i demana una explicació al govern sobre el tema del 
bus V15. 

El senyor Antoni Palma i Sancho, en nom de l’Associació de Veïns del Turó de la 
Rovira, demana quina és la situació sobre les emissions radioelèctriques dels veïns del 
Turó de la Rovira i pregunta si hi ha alguna notícia al respecte. 

El senyor Manuel Castillejo Genaro, comenta que és un veí del barri de l’avinguda Can 
Baró, número 14, i mostra la seva preocupació per l’estat de l’avinguda Can Baró, ja 
que fa temps que té les voreres aixecades per culpa dels arbres que hi va plantar 
l’Ajuntament. Especifica que davant de la seva porta, que és el número 14, es pot 
observar la situació perfectament i que una altra zona molt afectada és davant del 
número 114, que és justament on hi ha una parada d’autobús. Demana al govern quan 
ho arreglarà i fa saber que, si triguen molt, els veïns s’organitzaran per fer 
manifestacions. 
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La senyora Pepi Núñez Porta, en nom propi, explica que viu al carrer Torre Dulac, 
número 10, i pregunta quina és la situació actualment, ja que des de l’any 1976 es va 
declarar zona 16 i això no sap exactament què li impedeix fer. 

El senyor Oscar de Dalmases, en nom propi, opina que el districte d’Horta-Guinardó té 
molta zona verda i, tot seguit, mostra el seu desacord amb el fet que el govern hagi 
limitat la zona d’aparcament del carrer Tenerife per fer més zona verda, cosa que troba 
innecessària i que dificulta l’aparcament als veïns. Pensa que els diners invertits en 
aquesta zona verda són malaguanyats i que hagués estat millor deixar-la com estava. 

El senyor Josep M. López Pines, en nom propi, explica que viu a l’avinguda de Can 
Baró, número 25, i diu que té un problema molt seriós a casa seva per culpa d’un dels 
arbres del carrer que està aixecant la vorera. Indica que ha arribat a aixecar el marbre 
de l’entrada de casa seva i que, actualment, ja no pot obrir la porta, i fa saber que 
després de denunciar-ho a l’Ajuntament, la resposta que en va obtenir va ser que no 
era un desperfecte causat per l’arbre. Pensa que el Districte hauria de mirar 
seriosament el problema que generen aquests arbres perquè algun dia pot haver-hi 
una desgràcia més gran. 

Assenyala que es va reunir amb una treballadora de l’Ajuntament, la qual li va explicar 
que està previst fer arranjaments a l’avinguda de Can Baró des de fa deu anys, i 
mostra la seva incomprensió davant d’aquesta resposta, ja que en deu anys la situació 
ha empitjorat molt. Fa saber que diversos veïns i persones han caigut a causa del mal 
estat de les voreres i que, uns dies enrere, un senyor va posar casa seva a 380 volts 
perquè les branques d’un arbre van creuar la línia elèctrica. Creu que és una qüestió 
urgent i demana a l’Ajuntament que hi posi remei. 

El senyor Jordi Ruiz, en nom propi, es presenta i diu que és veí de l’avinguda de Can 
Baró. Tot seguit, pregunta si està previst arreglar el cablejat de la llum de l’avinguda, ja 
que, a hores d’ara, passa molt a prop de les balconades. En aquest sentit, comenta 
que uns anys enrere es va fer el cablejat soterrat al carrer Bismarck i va quedar molt 
bé. 

Després, mostra la seva preocupació per la poda dels arbres de l’avinguda i fa saber 
que tot i que l’Ajuntament l’ha informat que es fan cada dos anys i enguany no toca, va 
agafar unes tisores i va tallar dues branques d’un arbre que li entrava pel balcó. 

El conseller tècnic comença responent a la qüestió dels autobusos i recorda que la 
xarxa de bus és un projecte que s’ha treballat durant diversos mandats del qual encara 
fa falta posar en marxa la cinquena fase i que vol millorar l’eficiència dels més de mil 
autobusos que es mouen cada dia per Barcelona. Explica que, actualment, el govern 
disposa d’una proposta per millorar la xarxa, i constata que al gener del proper any es 
farà una trobada amb els veïns de cada districte perquè puguin participar i opinar 
sobre la mateixa. Diu que, més enllà d’aquesta reunió, es podran celebrar tantes 
trobades monogràfiques com calguin. 

Respecte a les pistes del carrer Varsòvia, explica que el govern n’està recollint els 
usos actuals i que la seva intenció és obrir-los a més usos ciutadans amb uns horaris 
concrets. Comenta que volen fer una trobada amb les entitats que fan servir l’espai i, 
després, una convocatòria oberta al barri per veure quins usos s’hi poden donar. Creu 
que hi ha molt de marge per incloure l’ús de l’espai els divendres a la tarda, els 
dissabtes i els diumenges al matí, per exemple, ja que actualment resta tancat. 

Quant a l’economia social i solidària, assenyala que s’està duent a terme el 
desplegament del pla de treball en matèria d’economia social i solidària des del 



 

 53 

Comissionat d’Economia Social i Cooperativa, i fa saber que s’està treballant 
específicament en sis districtes, un dels quals és Horta-Guinardó. Explica que la idea 
és fer un mapa de totes les iniciatives que hi ha en economia de cures, cooperativa, 
social, grups de consum ecològic, entre d’altres, per conèixer la realitat del districte, i 
comenta que es farà un zoom específic a Sant Genís i Teixonera, ja que són els barris 
que entren en el Pla de barris. 

Pel que fa als pressupostos, pensa que són bons i que cal presentar-los per anar a un 
escenari millor que el que es va trobar el govern el 2015. 

Respecte a les absències del president i la regidora del Districte, insisteix en excusar-
les i indica que la regidora deu estar a punt d’arribar. 

Quant a la Font del Gos, explica que una de les prioritats és el soterrament del cablejat 
aeri i, respecte a la qüestió del bus 185, manifesta que s’ha traslladat tant a Mobilitat 
com a TMB. 

Pel que fa a la plaça Botticelli, recorda que es va fer una cita per parlar-ne durant el 
procés participatiu del PAD i que també s’han fet reunions amb la Plataforma Salvem 
Botticelli, i diu que la idea és fer una reunió abans d’acabar l’any o tot just començant 
el 2017 per parlar amb la Plataforma i compartir tota la informació disponible i els 
passos a fer. 

Respecte a la ronda de Dalt, indica que el govern té acordats 15 milions d’euros per fer 
cobertures a la ronda de Dalt durant el mandat, i diu que donaran pel que donaran. 
Manifesta la voluntat de buscar consensos veïnals per decidir en què s’inverteixen els 
15 milions d’euros i retreu als veïns que parlin d’engany per part del govern. 

Sobre el V15, demana als veïns que esperin a la trobada que es farà el mes de gener i 
diu que, si llavors no queda resolt, ja se’n podran fer d’altres. Recorda que el govern 
va recuperar el bus de barri durant els diumenges i festius perquè comparteix amb els 
veïns i la ciutadania que és necessari millorar el servei d’autobusos. 

Quant a la pobresa energètica, mostra la seva disposició a mirar quin és el paper que 
toca fer a l’Ajuntament però retreu als veïns que posin tots els polítics en el mateix sac 
quan parlen de les portes giratòries, ja que pensa que no és així. 

Pel que fa al superàvit, informa que el problema és que s’ha intentat gastar en 
inversions per als barris però no dóna prou marge. Ara bé, manifesta que el govern vol 
ser molt escrupolós de cara als pressupostos de l’any vinent i vol generar el mínim de 
superàvit possible en el si del Districte. 

Després, parla dels privilegis de la classe política i diu que estarà encantat que els 
veïns puguin avaluar-lo personalment per la feina que fa i puguin fer-li saber en què ha 
de millorar. 

Respecte al turó de la Rovira, fa saber que el Districte està treballant per poder 
endreçar tot el desgavell d’antenes que hi ha, ja que són nocives. Indica que aquest 
tema toca competències municipals, autonòmiques i estatals, i assenyala que des de 
l’Àrea d’Urbanisme s’ha instat la Generalitat i l’Estat perquè facin el que els pertoca. 
Mostra la seva preocupació amb aquest tema i la seva disposició a seguir insistint 
perquè se solucioni aviat. 

Quant a l’avinguda de Can Baró, indica que és un tema que el govern ja havia detectat 
i mostra la seva disposició a fer una visita in situ per esbrinar les necessitats que 
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demanen una resposta urgent i les necessitats que demanen una resposta de reforma 
més gran. Pel que fa al cablejat aeri, especifica que l’Ajuntament el soterra quan fa 
obres de remodelació d’un carrer, però que si no és així, només ho fa en cas que 
s’hagin de tractar incidents concrets. També fa saber que el Districte ha traslladat a 
l’Àrea d’Ecologia Urbana i Mobilitat la necessitat que les companyies elèctriques facin 
un millor manteniment del cablejat aeri, ja que és responsabilitat seva. 

A més, fa saber que s’estan estudiant maneres de posar taxes per l’ús del vol de la 
ciutat, que com el subsòl i el sòl, també forma part de l’espai públic, i creu que 
d’aquesta forma es revertirà en una millora del manteniment. Matisa que tot plegat 
s’està treballant en l’àmbit de ciutat. 

Respecte a la Torre Dulac i al carrer Tenerife, respon que ho revisarà i contactaran 
amb la persona que ho ha exposat per veure quina n’és l’afectació. 

Pel que fa a les zones d’àrea verda, assenyala que la ciutat té un repartiment injust de 
l’espai públic perquè un 70% l’ocupen els vehicles privats, cotxes i motos, que només 
signifiquen el 30% dels desplaçaments de la ciutat. Destaca que el govern està 
treballant per equilibrar aquest repartiment i, concretament, diu que ha alliberat un 
espai per generar la placeta del carrer Tenerife i es pintarà la zona verda de la zona de 
la Baronense. De fet, matisa que s’hauria de fer durant el mateix dia de celebració de 
l’Audiència i l’endemà, però que a causa de la desaparició dels cartells de prohibició 
d’aparcament, no es podrà fer. Creu que cal guanyar zones verdes perquè puguin 
aparcar els veïns. 

La senyora Teresa,  demana si seria possible que la zona verda que s’ha de repintar 
fos exclusiva per als veïns, ja que a partir de les vuit del matí hi ha cotxes que no 
troben lloc perquè n’han vingut altres de fora a aparcar. 

El senyor Carles XX, en nom propi, demana en quin estat es troba la línia 9 del metro 
al seu pas per Horta-Guinardó i recorda que el govern tenia un pla al respecte. Es 
queixa del fet que no s’actuï al districte i es prefereixi actuar a altres zones de 
Barcelona més enriquides. 

Després, menciona els carrers Pasteur i Francisco Alegre i recorda que tenen entrada 
però no sortida, per la qual cosa en demana una solució. 

La senyora Ana, en nom propi, pregunta quin és el motiu pel qual les audiències 
públiques se celebren en espais diferents a cada sessió. 

El senyor Cairell reitera que el bus V15 acaba a la plaça Comín i matisa que vol una 
reunió amb la regidora i el senyor Adrián Gomila, que és el referent de TMB. Pel que fa 
a les portes giratòries, comenta que TMB té 608 antics regidors de l’Ajuntament. 

El senyor Arbós respon que, pel que fa a la plaça Botticelli, li agradaria que la 
informació que dóna el govern la fes arribar tant a la Plataforma com a la resta de 
veïns d’Horta-Guinardó. 

Respecte a la Font del Gos, mostra el seu acord amb el comentari del conseller tècnic. 

En darrer lloc, demana una explicació pel fet que les obres de la ronda de Dalt comptin 
amb un pressupost de 15 milions d’euros i les de la Diagonal, amb 250 milions d’euros. 
Creu que això és enganyar i posar les prioritats a les zones altes de Barcelona on 
l’Ajuntament té lobbies que els donen suport. 
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El conseller tècnic matisa que, pel que fa la zona verda de la Baronense, la proposta 
inicial és fer la zona verda més estesa. Creu que s’ha de provar i que, si no funciona, 
es pot rectificar. Recorda que, en aquest cas, l’Ajuntament està assumint una obra que 
és competència de la Generalitat, i diu que, amb ella, obrirà les estacions de metro per 
una via on ja passen metros. Matisa que el problema és que els metros de la línia 9 
passen pel barri de la Marina però no hi paren, perquè només fan el camí per anar a la 
cotxera, i diu que, amb les obres, hi pararan. 

Respecte als carrers sense sortida, informa que no hi ha cap actuació prevista però 
que ho revisaran. 

Pel que fa a la pregunta sobre la itinerància de les audiències, comenta que la voluntat 
del govern és escoltar més veus i arribar a més gent i que, per aquest motiu, es 
proposen fer-les en diferents barris. En relació amb aquest punt, indica que el dijous 
anterior es va fer una reunió en el marc de la revisió de les normes de funcionament 
de la participació ciutadana en la qual es va debatre si pertoca o no fer les audiències 
itinerants. Mostra la seva disposició a parlar-ho i seguir-ho treballant. 

Quant al bus V15, reitera que la idea és fer la reunió al gener perquè el mes de 
desembre és no hàbil amb el pont i les festes de Nadal, i confirma que, en cas que 
sigui necessari, es podran fer tantes reunions monogràfiques com calguin. 

Sobre TMB, fa saber que quan acabi la seva tasca política ell espera tornar a treballar-
hi perquè, abans de ser conseller tècnic, era conductor de metros, i desmenteix que hi 
hagi tantes persones a l’empresa provinents de l’Ajuntament. Especifica que hi ha 
unes cinc-centes persones que treballen a TMB fora de conveni, i diu que entre ells hi 
ha metges, infermeres i persones d’altres professions, ja que TMB és una empresa de 
8.000 treballadors. Ara bé, reconeix que com a empresa pública dedicada a la mobilitat 
de les persones, ha de treballar per tenir unes millors quotes de transparència i una 
gestió absolutament impecable, cosa que diu que està fent. 

En darrer lloc, es queixa del fet que durant l’estona que ha durat l’acte s’hagi anat 
augmentant la xifra de pressupost per les obres del tramvia de la Diagonal, ja que ha 
passat de 200 a 250 milions d’euros. Fa saber que aquesta xifra i el pressupost per a 
la ronda de Dalt són dues coses totalment diferents i que no es poden comparar, i 
destaca que a Barcelona hi ha diverses connexions de comunicació interrompudes, 
com per exemple el tramvia al seu pas per la Diagonal. 

 

En no haver-hi altres assumptes a tractar, el vicepresident agraeix la participació a tots 
els assistents i aixeca la sessió a les 20.35 h. 

 
 
 
 
El cap de Comunicació      Vist i plau  
          El vicepresident 
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